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A BÖLCS ÉS A BOLOND EMBER 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. október 13. 

 

Készen vagytok arra, hogy befogadjátok Isten Igéjét, Isten üzenetét? Múlt héten az imád-

ságról volt szó. Az egyik legfőbb szellemi tevékenység az ima, és talán lebontottunk olyan 

hiedelmeket, hiteket, tévhiteket, amik nem építenek bennünket. De nemcsak lebontunk, mert 

ha valamit lebontunk, akkor építenünk is kell. Ma arról lesz szó, hogy hogyan építsük föl a 

hitünket. Hogyan építsük fel a hitünket a kősziklára. Ennek a mai tanításnak az lett a címe: A 

bölcs és a bolond ember. A Bibliából vettem az idézetet. Tudjuk azt, hogy amikor befogadtuk 

az Urat, akkor Isten Szelleme belénk költözött. Egy szellemi ház vagyunk. Az 1Korinthusi 

levélben is írva van, hogy nem tudjátok, hogy ti az Isten temploma vagytok, és az Isten 

Szelleme lakik bennetek? 

1Korinthus 3,16. 

16. Nem tudjátok-é, hogy ti Isten temploma vagytok, és az Isten Szelleme lakozik 

bennetek? 

Nem a magatokéi vagytok, tanítja Pál. Azt is mondja az Ige, hogy Isten temploma szent, és 

ezek vagytok ti. Több helyen tanítja az Ige, hogy épüljünk föl szellemi házzá, épüljünk föl 

szent papsággá. A Júdás levelének a végén is az van írva: 

Júdás 20. 

20. Ti pedig szeretteim, épülvén a ti szentséges hitetekben, imádkozván Szent Szellem 

által. 

Ma egy kicsit meg fogjuk vizsgálni, hogy hogyan épüljünk az Úrban, és ki is vetítjük az 

igeversünket. Jézus szavai ezek, amit hallhatunk.  

Máté 7,24–27. 

24. Valaki azért hallja éntőlem e beszédeket, és megcselekszi azokat, hasonlítom azt a 

bölcs emberhez, aki a kősziklára építette az ő házát: 

Jézus szól mindannyiunkhoz, és azt mondja, hogy aki meghallja az én beszédemet. Van, 

akikhez Jézus csak beszél, beszél, és nem hallják az emberek. Tehát nem elég, hogy Jézus 

beszél, hanem meg is kell hallani ezeket a beszédeket. Ha meghallottuk, az még mindig nem 

elég. Be kell építeni Isten beszédét, és meg kell cselekednünk, amit Isten mondott. Azt 

mondja Jézus, hogy aki ezt teszi, az bölcs ember, mert aki Jézus beszédére építette föl a házát, 

az a kősziklára építkezett. Ezt a személyt nevezi Isten bölcs embernek.  

25. És ömlött az eső, és eljött az árvíz, és fújtak a szelek, és beleütköztek abba a 

házba; de nem dőlt össze: mert a kősziklára építtetett. 

Mi ez az eső? Mi ez a vihar? Mi ez a szél? Jézus soha nem mondta, hogy az életben nem 

lesznek kihívásaink, nem lesznek viharok körülöttünk, nem lesznek támadások, és ezt a 

szellemi házat, ezt az Istentől kapott épületet nem fogja semmilyen támadás érni. Igenis 

fognak jönni az esők, fognak jönni az árvizek, fognak jönni a szelek, fognak jönni a viharok. 

Mik ezek a szelek? Mik ezek a viharok? Megtámadhat bárkit anyagi nehézség, megtámad-

hatja az egészségedet a gonosz. Megtámadhatja a családodat is, és sokféle támadás érhet 

téged, aminek az a célja, hogy a te építményedet, a te házadat, a te életedet tönkretegye. Isten 

figyelmeztet erre, hogy lesznek az életben kihívásaink. Az, hogy hogyan, és milyen módon 

megyünk át a túloldalra, vesztesen vagy győztesen, az azon múlik, hogy mire építettük föl az 

életünket. A bölcs ember a kősziklára épített.  

26. És valaki hallja éntőlem e beszédeket, és nem cselekszi meg azokat, hasonlatos lesz 

a bolond emberhez, aki a fövenyre építette házát: 

A Biblia beszél a bölcs emberről, és beszél a bolond emberről. Azt mondja Jézus, hogy aki 

a fövényre építi a házát, az bolond. Miért bolond? Mert az a ház össze fog dőlni.  
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27. És ömlött az eső, és eljött az árvíz, és fújtak a szelek, és beleütköztek abba a 

házba; és összeomlott: és nagy lett annak romlása. 

Ugyanúgy ömlött az eső, és eljött az árvíz, fújtak a szelek, és beleütköztek abba a házba, és 

összeomlott, és nagy lett annak a romlása. Tehát mindegy, hogy hívő vagy, nem hívő vagy, 

mindegy, hogy ki vagy, lesznek az életedben viharok. Az, hogy mit történik az életeddel, a 

házaddal, a körülményeiddel, az azon múlik, hogy a kősziklára épült a házad, vagy a 

fövényre. Nézzük meg ezt a Lukács szerint is, mégpedig az Egyszerű fordításból. 

Lukács 6,46–49. EFO 

46. „Miért mondjátok nekem: »Uram, Uram!«, ha nem teszitek meg, amit mondok? 

Hányszor látunk embereket könyörögni, hányszor látunk imádkozni, hogy Uram, Uram, 

Uram! De nem teszed meg, amit Isten mond. Nézd meg, hogy akkor mi fog történni? 

47. Aki hozzám jön, meghallgatja tanításomat, és engedelmeskedik a szavaimnak, 

48. az hasonló ehhez: egy ember házat épített, és jó mélyre leásta az alapját. Egészen 

a kőszikláig ásott, és arra alapozta a házát. Azután jött az áradat, beleütközött a házba, 

és el akarta sodorni, de nem tudta megingatni, mert erős alapra építették. 

Tehát világos ezekből az igeversekből, hogy nem mindegy, mire építettük a házat.  

49. Aki pedig hallja a szavaimat, de nem engedelmeskedik azoknak, az hasonló ehhez: 

egy ember házat épített, de minden alapozás nélkül, csak a földre. Amikor azonban jött 

az árvíz, a ház azonnal összedőlt. Csak egy romhalmaz maradt belőle.” 

De nagyon sokszor hallunk embereket, hogy miért rossz a helyzetem? Mert a körülmé-

nyeim, mert ilyenek az én körülményeim! Én valójában csak egy áldozat vagyok, mert a 

körülmények! Nagyon sokan hallottátok már ezt keresztényektől is. Az, hogy mi történik 

velünk az életünkben, az a mi felelősségünk is. Ugyanis a Biblia világosan tanítja, fölépít-

hetjük az életünket. Mi ez a fövény? Homok. Az erre épített ház olyan, aminek nincs egy igazi 

alapja. Valójában ez a fövény a világ. Akkor jönnek a körülmények, és a világot a körülmé-

nyek mozgatják. De a Biblia azt mondja, hogy ha te hívő vagy, és kősziklára építkeztél, akkor 

ezen a kősziklán a te házad meg tud állni. Van-e részünk abban, hogy mi történik velünk az 

életben, vagy nincs? Jézus azt mondja, hogy igen. Mert nem mindegy, hogy mit építünk föl. 

Most nézzük meg, hogy ki ez a kőszikla? A Máté 16. fejezetet fogjuk megnézni, ez egy 

nagyon ismert igehely. 

Máté 16,13–18. 

13. Mikor pedig Jézus Cézárea Filippi környékére méne, megkérdé tanítványait, 

mondván: Engem, embernek Fiát, kinek mondanak az emberek? 

Jézus most ugyanezt kérdezi. Isten ma ugyanezt kérdezi. Kinek tartod Jézust? Van, aki 

csak prófétának tartja, van, aki ennek, van, aki annak.  

14. Ők pedig mondának: Némelyek Keresztelő Jánosnak, mások Illésnek; némelyek 

pedig Jeremiásnak, vagy egynek a próféták közül.  

15. Monda nékik: Ti pedig kinek mondotok engem? 

Mert Jézust nem az érdekli, hogy a világ mit mond Jézusról, hogy csak egy tanító volt, 

csak egy próféta volt, hanem ti kinek mondatok engem? Ezt a tanítványaitól kérdezte. Te 

kinek tartod Jézust?  

16. Simon Péter pedig felelvén, monda: Te vagy a Krisztus, az élő Istennek Fia. 

Ez az a kijelentés, amit mindannyian megkaptunk. Enélkül nincs üdvösség. Enélkül nincs 

örök élet. Ezt mindannyian megkaptuk. Pál apostol írja a Galata levél 1,15–17-ben, hogy 

amikor az Isten az Ő Fiát kijelentette énbennem, nem tanácskoztam sem testtel, sem vérrel, és 

nem mentem a jeruzsálemi apostolokhoz. Hanem mindjárt ment Damaszkuszba, és hirdette a 

Krisztust, akit addig üldözött. De valami történt Pál apostollal. Ugye ezt mondják pálfordulás-

nak. Pál üldözte és kergette Jézus tanítványait, akkor Jézus megkérdezte tőle. Nem azt kérdez-

te, hogy ide figyelj, te Saul, miért üldözöd az én tanítványimat? Mit kérdezett? Saul, Saul, 

miért üldözöl engem? Nagy fény vette körül, és megvakult. Megvakult a vallásnak, megvakult 
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a hagyományoknak, megvakult a tradícióknak, és bekerült az egyenes utcába, ahol egy Anáni-

ás nevezetű ember imádkozott érte, és megnyíltak a szemei. Nemcsak a fizikai szemei nyíltak 

meg, hanem megnyíltak a szellemi szemei is. Meglátta azt, amit addig nem látott. Ehhez 

mindannyiunknak egyszer találkozni kell Jézussal. Sokan mondják, hogy nekik megjelent 

Jézus, mert látták személyesen. Mondta Jézus: Tamás, boldog vagy, mert láttál engem, de 

boldogok azok, akik nem láttak, és mégis hisznek. Nekünk is találkozni kell Jézussal. Meg 

kell, hogy lássuk Őt. Meg kell látnunk Őt az Ószövetségben, meg kell látnunk Őt az Újszövet-

ségben. Nem sokaknak adatik meg, hogy személyesen megjelenik nekik Jézus. De ha megje-

lent, ha nem jelent meg, akkor is a Szent Szellem az Ő Fiát kijelenti a te szívedben. Ezt 

jelenti, hogy újjászülettél. Hogy egy új teremtés lettél.  

17. És felelvén Jézus, monda néki: Áldott vagy Simon, Jónának fia, mert nem test és 

vér jelentette ezt meg néked, hanem az én mennyei Atyám. 

Kitől kapjuk ezt a kijelentést? Istentől, a Szent Szellem tesz bizonyságot.  

18. De én is mondom néked, hogy te Péter vagy, és ezen a kősziklán építem fel az én 

Gyülekezetemet, és a pokol kapui sem vesznek rajta diadalmat. 

Hát akkor nézzük, ki ez a Kőszikla? Hát semmiképpen nem Péter. Először is ezt tisztázzuk. 

Hálát adunk Istennek, hogy most már olyan bibliafordítások vannak, meg olyan eszközök 

vannak, hogy megnyomok egy gombot ezen a laptopon, és mindjárt görögül, meg héberül 

kiírja a szavaknak az összes jelentését. Hogy hívták korábban Pétert? Mi volt az előző neve? 

Kéfás. A Kéfás tudjátok-e, mit jelent? Nádszálat jelent. Hajlongott jobbra, hajlongott balra. 

Azt mondta neki az Úr, hogy ezentúl te már nem nádszál vagy, hanem petrosz. Egy kődarab-

ka. A kődarabkát már nem lengeti a szél, nem fújja ide-amoda. Azt mondja Jézus, hogy ezen a 

kősziklán építem fel – az pedig Petra. Az egy szikladarab, kődarab, egy nehéz kő. Egy 

szegletkő. Ő pedig a Jézus. Nem a petroszon építi fel az Egyházát, ez egy hazug, hamis 

tanítás. Ez egy föveny, ez egy olyan tanítás, ami nem a kősziklára épül. Sajnos nagyon sokan 

hisznek téves tanokat, de mindegy, menjünk tovább. Ezen a kősziklán.  

Mi volt a kérdés? Kinek mondotok ti engem? Azt mondja, hogy Ő a Krisztus. Ezen a 

Kősziklán építi föl Isten az Anyaszentegyházát, az Eklézsiát. Ki ez a Kőszikla? Ugyanaz, aki 

a szeretet, ugyanaz, aki az igazság, és ugyanaz, aki az Ige. Igaz? Ő a Kőszikla. Ezért mondta 

Jézus a példabeszédet, hogy a bölcs ember a kősziklára építi a házát. Az Isten Igéjére, Isten 

szeretetére, a jóságára, és az igazságára. Az igazságot keressük. Nézzük az 1Korinthus 3,9–15 

igeverseit, mert egyáltalán nem mindegy, mit építünk föl erre a kősziklára, hogyan építkezünk 

erre a kősziklára.  

1Korinthus 3,9–15.  

9. Mert Isten munkatársai vagyunk: Isten szántóföldje, Isten épülete vagytok. 

Tehát mi egy épület vagyunk. Egy szellemi ház vagyunk. Ezt a szellemi házat nekünk kell 

fölépíteni. Igen, Isten az építőmester, Ő adja ehhez a bölcsességet, Ő adja hozzá az erőt, Ő 

adja hozzá az Igét, Ő adja hozzá a Szent Szellemét. Ő megadott ehhez mindent, hogy mi ezt 

tudjuk végezni.  

10. Az Istennek nékem adott kegyelme szerint, mint bölcs építőmester, fundamentu-

mot vetettem, de más épít reá. Ki-ki azonban meglássa, mimódon épít reá. 

Nem mindegy, hogyan építünk, és mit építünk föl a kősziklára. Azt mondja, hogy az építő-

mester egy fundamentumot vetett. Mit jelent ez, hogy Pál apostol egy fundamentumot vetett? 

Azt, hogy prédikálta az Igét. Lerakta az igei alapokat. Aki a kőszikla. Mert Isten Igéjén kell, 

hogy álljunk, az a kőszikla a mi igazságunk. Ha a kősziklán állunk, akkor az igazságon állunk, 

az igazságban állunk. Azt mondja, hogy mert fundamentumot vetettem, de más épít reá. Ki-ki 

azonban meglássa, mi módon épít reá. 

11. Mert más fundamentumot senki nem vethet azon kívül, amely vettetett, mely a 

Jézus Krisztus. 
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Hányan építenek fövényre? Hányan építenek hazug alapra? Hányan építenek vallásos 

mesékre, hagyományokra, tradíciókra? Különféle mítoszokra, emberi elképzelésekre? A 

Biblia azt mondja, hogy mindez fövény. Mindez a szemét. Mert egyetlen stabil, biztos alap 

van, és Ő a Kőszikla, Ő a Jézus Krisztus. Nincs más alap.  

12. Ha pedig valaki aranyat, ezüstöt, drágaköveket, fát, szénát, pozdorját épít erre a 

fundamentumra; 

13. Kinek-kinek munkája nyilván lészen: mert ama nap megmutatja, mivelhogy tűz-

ben jelenik meg; és hogy kinek-kinek munkája minémű legyen, azt a tűz próbálja meg. 

14. Ha valakinek a munkája, amelyet ráépített, megmarad, jutalmát veszi. 

Tehát nemcsak megmarad, amit építettél a Krisztusra, hanem még jutalmat is veszel.  

15. Ha valakinek a munkája megég, kárt vall. Ő maga azonban megmenekül, de úgy, 

mint aki tűzön ment keresztül. 

Itt hadd rögzítsek le egy dolgot. Nem az üdvösséged elvesztéséről van szó, hogy elveszte-

néd az üdvösségedet. Ne felejtsétek, hogy van két dolog. Egyik, amikor bekerültünk Krisztus-

ba, akkor üdvösséget kaptunk. Más dolog, ahogy Krisztusban építkezünk. Ez a munka meg 

lesz ítélve. Ezt Isten fogja megítélni, és ez a munkák tűzben fog megpróbáltatni. Igenis van 

Istennek ítélete, van Krisztusnak ítélete a számunkra is. Nem az üdvösségünk tekintetében. Az 

üdvösségünk tekintetében már megítéltettünk, igazak vagyunk, örök életünk van. De viszont a 

munkánkat, a felépítményt, hogy hogyan építettük föl ezt a házat, hogyan építettünk a krisz-

tusi alapokra, ezt bizony az Úr Jézus meg fogja ítélni. Mindannyian oda fogunk állni az Ő 

ítélőszéke elé, és ott nyilvánvaló lesz, hogy mit építettünk. Értékes dolgokat építettünk-e erre, 

vagy fát, szénát, pozdorját, meg egyéb éghető anyagokat, ami értéktelen anyag. Nagyon sok 

ilyen építőanyag van. De nézzük csak az Egyszerű fordítást. Mikor ezt elolvastam, annyi 

kijelentést hozott Isten Szelleme, és hisszük, hogy ez veletek is így fog történni.  

1Korinthus 3,9–15. EFO 

9. Hiszen mi Isten munkatársai vagyunk, ti pedig az birtoka és szántóföldje vagytok. 

Milyen anyagból építed a házadat? Vagy másik hasonlattal, olyanok vagytok, mint egy 

ház, amelynek Isten a tulajdonosa. 

Több helyen mondja az Ige, hogy nem a magatokéi vagytok. Milyen anyagból építed a 

házat? Ó, ez egy nagyon jó kérdés, és itt nagyon nagy kínálat van a piacon. Van mindenféle 

építőanyag. Kínál az ördög építőanyagokat, kínálnak építőanyagokat a vallásos tanítások, és 

sokféle építőanyag kapható a piacon. De itt az a kérdés, hogy milyen anyagból építed a 

házadat. Nem mindegy, hogy értékes anyagból, vagy egy romlandó anyagból épül föl a házad. 

Vagy másik hasonlattal: olyanok vagytok, mint egy ház, amelynek Isten a tulajdonosa.  

10. Mint bölcs építőmester, én alapoztam meg ezt a házat, ahogy Isten erre képessé 

tett. A további építést azonban már mindenkinek magának kell végeznie! Jól vigyázza-

tok, hogyan és mit fogtok erre az alapra építeni! 

Nekünk kell fölépülni szent házzá. Mindenki maga építkezik. Hogy mivel épített, és mit 

épített, ez mindenkinek meglátszik az életén. Ez mindenkinek a saját maga felelőssége. Nem a 

körülményeké. Nem a viharnak a felelőssége, nem a szélnek a felelőssége. Nem az, hogy ho-

gyan támadott meg az ördög, nem annak a felelőssége. A te felelősséged, ami történik veled. 

Ezt állítja Isten Igéje. Nem foghatjuk másra. Nem mutogathatunk másra. Kérdés az, hogy 

milyen stabil alapra, és mit építettünk arra a kősziklára. Ezt mi tesszük meg. Vigyázzatok, 

hogyan és mit fogtok erre az alapra építeni!  

11. A ház alapja már készen van: Jézus Krisztus ez az alap! Más alapot senki sem 

készíthet. 

Mi mik vagyunk ebben az egész kősziklában? Mi vagyunk a kődarabkái ennek a 

kősziklának. Mi vagyunk a Krisztus Teste.  

12. Erre az alapra azután mindenki ráépítheti a maga házát, amelyhez különböző 

anyagokat használhat fel: aranyat, ezüstöt, drágaköveket, fát, szénát, vagy szalmát. 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 5 

13. Hogy milyen anyagból épített, az az Ítélet Napján fog kiderülni. Mert az a Nap 

tűzzel jön el, és próbára teszi, hogy ki milyen anyagból építkezett. 

Ki dönti el, hogy milyen anyagból építkezel? Te fogod eldönteni. A te felelősséged, hogy 

egy maradandót, vagy múlandót építesz. Olyat építesz, amit megéget a tűz, ami semmivé lesz, 

amikor jön az árvíz, jön a vihar, vagy olyat, ami stabil anyag, ami megáll a kősziklán, ami 

nem tud megromolni.  

14. Ha valakinek a háza kiállja a tűz próbáját, akkor jutalmat kap. 

Semmi olyanért nem lesz jutalmad, ami a széna, meg a szalma, meg a fa, meg az éghető 

anyag. Ha ilyen dolgokat építesz, akkor inkább jobb, ha nyugton maradsz, jobb, ha nem 

csinálsz semmit, mert ezért nem lesz jutalmad. Ez meg fog égni. Ezt úgy hívják magyarul, 

hogy a hústest cselekedetei. Ezek azok a cselekedetek, amik nem Istentől való cselekedetek, 

és haszontalanok. Nem fogja kiállni a tűz próbáját.  

15. De ha leég a háza, veszteséget szenved, maga ugyan megmenekül, de csak úgy, 

mint akit az égő házból mentenek ki a tűzön keresztül. 

Tehát még egyszer, itt nem az üdvösséged elvesztéséről van szó, hanem arról a munkáról, 

amit Jézus Krisztus fog maga megítélni. Mindegyikünknek a munkáját, hogy hallottunk-e 

tőle? Azt tettük-e, amit Ő mondott? Vagy a saját elképzeléseinket követtük. Ezért egy napon 

számot kell, hogy adjon mindegyikünk. A Jakab levél is tanítja például, hogy ne akarjunk 

sokan tanítók lenni, mert kétszer akkora felelősségünk van. Ugyanis amikor az Igét hirdetjük, 

befolyással vagyunk az emberek életére, és nem mindegy, hogy mit építünk fel bennük. Hitet 

építünk fel, értéket építünk fel benned, vagy pedig pozdorját. Olyat, ami meg fog égni, ami 

értéktelen, ami nem épít téged, hanem rombol.  

Ezért igenis van Istennek ítélete, Krisztusnak is van ítélete, szolgálókra is van ítélete, de 

mivel a kegyelem korszaka alatt vagyunk, itt nem az üdvösségünket fogják megítélni. Az 

üdvösségünk el van rendezve. Az örök életünk készen van, mi Krisztusban vagyunk, de 

bizony a Biblia tanítja, hogy súlyosabb ítéletük lesz azoknak, akik tanítanak, és nem mindegy, 

hogy mit építünk föl az emberekben. Tévhiteket vagy értékálló dolgot építünk. Éppen ezért 

nem követünk senki mást, csak Isten Igéjét. Nagyon sokszor esnek emberek abba a tévedésbe, 

hogy követik XY nagy tanítót. Hálát adunk Istennek minden tanítóért, mindenki, aki épített 

bennünket, aki tanított bennünket, aki Isten Igéjét szólta felénk, de meg kell ítélnünk, hogy az 

értékes építőanyag volt, vagy pedig csak légből kapott valami. Nagyon sok ilyen széna, meg 

szalma van, ami egyszerűen megég. Megég, mert emberi koholmányok, emberi kitalálások, és 

olyan dolgok felől tudakozódtak, amiről nem kellett volna.  

Az elmúlt héten is találkoztam valakivel, aki nagyon komoly bajba került. Fölvett hatalmas 

kölcsönt. Mert úgyis jön az elragadtatás pár év múlva, úgyse kell visszafizetni. Mi volt ez? Ez 

volt egy széna, és most nyögi a hiteleket. Van, aki a házát vesztette el. Mert rossz magokat 

hintettek el. Óriási felelősségünk van! Mindegy, hogy kinek jelent meg Jézus, mindegy, hogy 

ki mit látott, mindegy, hogy ki mit hallott – én hiszek a látomásokban, írja a Kenneth Hagin is 

–, de meg kell ezeket a látomásokat ítélni az Ige alapján. Nem hagyatkozhatunk emberi 

kitalációkra, amelyek félrevezetik az embereket. Nagyon nagy felelősségünk van, hogy mit 

építünk föl mások életében. Ez mindegyikünkre igaz. Te is, mint hívő, nem mindegy, hogy 

mit építesz föl a gyerekeidben, mert ha ráhagysz mindent a gyerekedre, és nem törődsz vele, 

nem neveled, akkor tizennégy év múlva fogsz találkozni egy „szörnyeteggel”. Vannak 

dolgok, amiket egyszerűen nem engedhetünk meg magunknak. Teljesen mindegy, hogy én 

mit mondtam, vagy más mit mondott, ha az nem egyezik az Igével, akkor azt dobd ki! Akkor 

dobd ki, abból nem építkezünk! Nincs egy tökéletes sem, csak Jézus Krisztus, és mi benne 

vagyunk tökéletesek. Aki már életében szólta az Igét, vagy prédikált, és kinyitotta a száját, az 

mondott butaságot is. Mindegy, mekkora ember. Mindegy, hány könyvet írt, az nem azt 

jelenti, hogy most minden dolog rossz, amit mondott. De hiteltelenné tehetjük magunkat. 

Nagyon sok hiteles, nagyon jó prédikátor, akiért köszönetet mondunk Istennek, járatta le 
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magát olyan dolgokkal, amihez semmi köze Isten Igéjének. Erről beszélni kell. Tetszik, nem 

tetszik, néha be kell venni gyógyszert, keserű egy kicsit, de utána jól leszel tőle. Ez így van 

mindegyikünknél. Ez nem von le senkinek az értékéből, az Ige értékéből semmit. Ki kell 

igazítani magunkat. Volt már olyan, hogy bocsánatot kellett kérnem emberektől. Hallottam 

emberektől üzenetet, elmentem a gyülekezetbe, és tovább adtam, úgy, ahogy hallottam. Mert 

lusta voltam arra, hogy megnézzem, hogy az tényleg úgy van-e? Miért? Mert megbíztam 

abban az emberben, aki prédikált. Ez helyes, hogy így teszitek, de nézzetek utána, nagyon jól 

nézzetek utána! Mindig mondom az embereknek: ha valami hibát találsz, valamit nem értesz, 

akkor nyugodtan lehet jelezni. Mert engem nem érdekel az én igazam, engem egy valakinek 

az igaza érdekel, az Övé. Ezt fog téged is segíteni, és nem leszel egy centivel sem kisebb, ha 

kiigazítod magad, hogy bocsánat, elrontottam, eltévesztettem! Így tudtam, ez volt a hitem! 

Ettől nem leszel egy centivel sem kisebb. Oda lesz a presztízsem. Akkor mi van? Az Igének a 

presztízse viszont ne legyen oda, mert az nagyon fontos. Nézzük Péter levelét.  

1Péter 2,2–8. 

2. Mint most született csecsemők, az Ige tiszta, hamisítatlan teje után vágyakozzatok, 

hogy azon növekedjetek; 

Hogy nő ez a ház? Itt írja a Biblia, a tiszta hamisítatlan tejen, ami Isten Igéje. Hamisítatlan. 

Nem felvizezett tej, hanem hamisítatlan. Sokszor van az, hogy hamis tejet kapunk. Az ember 

elmegy, sokszor voltunk konferencián, és néha csak néztünk, néztünk, mi itt az üzenet most? 

Tehát beszélt valaki olyan dolgokról, aminek semmi köze Isten Igéjéhez. A hamisítatlan tejre 

van szükségünk.  

3. Mivelhogy ízleltétek, hogy jóságos az Úr.  

4. Járuljatok Őhozzá, mint élő kőhöz, aki az emberektől ugyan megvetett, de Istennél 

választott és becses. 

Hova menjünk? Ahhoz a becses kőhöz. Ahhoz a kősziklához.  

5. Ti magatok is, mint élő kövek épüljetek fel szellemi házzá, szent papsággá, hogy 

szellemi áldozatokkal áldozzatok, amelyek kedvesek Istennek a Jézus Krisztus által. 

Péter leveléből olvasunk. Péter mit mondott, hogy én vagyok az a kőszikla? Ti magatok, 

mint élő kövek. Ti ugyanolyan élő kövek vagytok. Ugyanolyan építőanyagai vagyunk Krisz-

tus Testének, hiszen mindannyian egy-egy tégla vagyunk, egy-egy építőanyag vagyunk ebben 

a házban. Ahhoz, hogy ez a ház stabil legyen, ahhoz tényleg értékes anyagokból kell felépül-

nie. Épüljetek szellemi házzá, szent papsággá. Isten azt akarja, hogy mindannyian papok és 

királyok legyünk, és azzá tett bennünket. Isten nem választotta szét az újszövetségben a 

papságot, meg a hívőket. Minden hívő egyben pap is, és király is. Az ószövetségben külön 

volt választva a király és a pap, mert nem volt élő kapcsolata. Ők nem voltak élő kövek. Ők 

kövek voltak, de nem volt bennük élet. Bennünk viszont élet van, mert a Szent Szellem van 

bennünk.  

Amelyek kedvesek az Istennek, a Jézus Krisztus által.  

6. Azért van meg az Írásban: Ímé, szegletkövet teszek Sionban, amely kiválasztott, 

becses; és aki hisz abban, meg nem szégyenül. 

7. Nektek, akik hisztek, drága kincs; az engedetleneknek pedig: A kő, amelyet az 

építők megvetettek, szegletkővé lett;  

8. És: Megütközés köve és botránkozás sziklája lett; akik mivel engedetlenek, 

megütköznek az Igében, amire rendeltettek is. 

Van, aki erre a kőre tud építkezni, mint az igazságra, és van, akit ez a kő agyoncsap. Mert 

megbotránkoznak benne, mert megbotránkoznak Jézusban, megbotránkoznak az Igében. 

Nagyon sokan megbotránkoznak. Jézust nem igazán érdekelte, hogy ki botránkozik meg, és ki 

fogadja el. Őt egy dolog érdekelte, hogy az igazságot hirdesse. Amit Ő hirdetett, az maga az 

igazság, maga az Ige. Péter így prédikált pünkösdkor: 

Apostolok cselekedetei 4,11–12. 
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11. Ez ama kő, melyet ti építők megvetettetek, mely lett a szegletnek fejévé.  

12. És nincs senki másban üdvösség: mert nem is adatott emberek között az ég alatt 

más név, mely által kellene nékünk megtartatnunk. 

Tehát ezen a kősziklán, ahogy építkezünk, az első dolog az üdvösségünk, mert mi is ennek 

a kősziklának vagyunk a darabkái. A Krisztusban vagyunk. Az 1János 4-ben olvashatjuk: 

1János 4,17. 

17. Azzal lett teljessé a szeretet közöttünk, hogy bizodalmunk van az ítélet napjához, 

mert amint Ő van, úgy vagyunk mi is e világban. 

Ahogy Ő van, mi is úgy vagyunk ebben a világban. Ne felejtsük el, amikor az emberek 

összemossák a kettőt, összemossák azzal, hogy itt az előbb a tűz próbájáról volt szó. Nem az 

üdvösségünkről van szó. az üdvösségünk megvan. Hanem arról a munkáról, arról a házról, 

arról a szellemi házról, arról a tevékenységről, amit építünk erre a kősziklára. Ahogy építjük a 

Krisztus Testét. Építjük a mi saját házunkkal. Bontással is kezdődhet egy építkezés. Ez a 

dupla munka, amikor fölépítettünk valamit, utána pedig le kell rontani, hogy valami újat 

építsünk föl. Ez dupla költség, még ha a világban építkezel, akkor is. Építettük itt a 

templomot, itt volt egy régi pulpitus, voltak más régi dolgok. Ahhoz, hogy újat tudjunk ide 

tenni, ahhoz a régit le kellett bontani. Igen, ez csak a csomagolás, semmi más, hogy egy kicsit 

még vonzóbbá tegyük Isten Igéjét, de a tartalom nem változhat soha! A tartalom itt van Isten 

Igéjében. És az nem változhat! 

Lukács 12,13–21. 

13. Monda pedig néki egy a sokaság közül: Mester, mondd meg az én testvéremnek, 

hogy ossza meg velem az örökséget. 

14. Ő pedig monda néki: Ember, ki tett engem köztetek bíróvá vagy osztóvá? 

15. Monda azért nékik: Meglássátok, hogy eltávoztassátok a telhetetlenséget; mert 

nem a vagyonnal való bővölködésben van az embernek az ő élete. 

16. És monda nékik egy példázatot, szólván: Egy gazdag embernek bőségesen termett 

a földje. 

17. Azért magában okoskodék, mondván: Mit cselekedjem? Mert nincs hová takar-

nom az én termésemet. 

18. És monda: Ezt cselekszem: Az én csűreimet lerontom, és nagyobbakat építek; és 

azokba takarom minden gabonámat és az én javaimat.  

19. És ezt mondom az én lelkemnek: Én lelkem, sok javaid vannak sok esztendőre 

eltéve; tedd magadat kényelembe, egyél, igyál, gyönyörködjél! 

20. Monda pedig néki az Isten: Bolond, ez éjjel elkérik a te lelkedet tetőled; amiket 

pedig készítettél, kiéi lesznek? 

21. Így van dolga annak, aki kincset takar magának, és nem az Istenben gazdag. 

Ez egy nagyon érdekes példabeszéd, nagyon sok mondanivalója van, és nagyon sok szénát 

prédikálnak ebből is. Az Ige tanítja, hogy ne gyűjtsetek magatoknak kincseket a földön, ahol a 

rozsda, meg a moly meglepi, hanem gyűjtsetek magatoknak kincseket a mennyben, ahol sem 

a rozsda, sem a moly meg nem emészti. Ez nem azt jelenti, hogy neked szegénynek kell 

lenned, és nem bővölködhetsz, és nem lehetnek anyagijaid, és nem lehetnek jó dolgaid. 

Egyáltalán nem erről szól, hanem arról, hogy van, aki erre építi az életét, a fövenyre, a világi 

gazdagságra. Az ő csűrjei tele legyenek, és akkor már jó dolga van az én szellememnek, jó 

dolga van az én testemnek, az én lelkemnek, biztonságban vagyok! Nézd meg a világnak a 

biztonságát! Hányszor történt már anyagi válság? Hányszor történt már olyan, hogy emberek 

pillanatok alatt elveszítették az összes vagyonukat? Olvasunk olyat, hogy egy egész állam 

ment tönkre. Azt hiszem, Argentínában volt olyan, hogy egyik napról a másikra bezártak a 

bankok. Kész, megszűnt a pénzügy, megszűnt minden. És mindegy, hogy gazdag volt, vagy 

szegény volt, ugyanannyit kapott vissza a végén mindenki. Ez a világnak a gazdagsága, ez a 
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világnak a fövenye. Ha csak erre építünk, csak az anyagiakra, akkor a fövenyre építettünk, 

akkor megint csak szénát építettünk, meg szalmát az alapra.  

Lehet, hogy nagyon fontosak az anyagiak, és nagyon jó dolog. Szüksége van mindenkinek 

egészségre, szüksége van mindenkinek pénzre. Isten pontosan tudja, hogy ezekre nekünk 

szükségünk van, de mit mond Jézus? Keressétek először Isten országát, és az Ő igazságát! 

Tehát a kősziklát keressük, és arra építkezzünk, ne pedig a fövenyre! Ne a világi legyen az 

első! Hányszor látjuk azt, hogy imádkozunk embereknek jó munkahelyért, jó állásért, jó 

fizetésért? Megkapják, és utána elmennek a gyülekezetből. „Nem érek rá most már gyüle-

kezetbe járni.” Elfelejtik, hogy az ellátásuk forrása maga Isten. Nagyon jó kérdés ilyenkor 

megtudni, hogy mi van az emberek szívében. Hányadik polcon van neked Isten? Első polcon, 

vagy az utolsón, vagy a harmadikon, vagy a negyediken? Vagy van rengeteg fontos dolog az 

életedben, és utána következik Isten? Ez, tudjátok, mikor derül ki? Akkor, amikor látjuk a 

cselekedeteket. Mert bárki mondhatja. A Jakab levélben azt olvassuk, hogy: Neked hited van. 

Akkor mutasd meg nekem a te cselekedeteidből, én is megmutatom az én hitemet az én 

cselekedeteimből. Nem az számít, amit mond az ember, mert bárki mondhat bármit. De 

amikor tényleg igazi hit van, igazi élő hit, igazi értéket építesz az életedben, akkor első helyen 

van az Úr. Föl kell építeni ezt a házat! Nekünk kell fölépíteni a hitünket abban, hogy ezek jól 

tudjanak működni, és jól tudjunk prosperálni. Van, akinek abban kell felépítenie a hitét, hogy 

vasárnap eljöjjön a gyülekezetbe, mert ez érték Istennek. Mondja a Zsidó 10, hogy el ne 

maradjatok az egybegyülekezéstől!  

Van, akinek másban kell fölépítenie a hitét. Van, akinek a gyógyulásban, mert szénát és 

szalmát építettek az életére, mert azt hazudták neki, hogy Jézus ma már nem gyógyít. Van, 

akinek az anyagiakban kell fölépítenie a hitét a kősziklára, az Igére, nem az emberi 

manipulációkra, az emberi hiedelmekre, a tévhitekre, meg néha a mágiára, amire építkeznek 

egyes emberek, hanem tényleg a valódi Igére. Lehet, hogy csalódtál. Lehet, hogy imádkoztál, 

és nem tapasztaltál gyógyulást, és akkor hozol egy rossz döntést. Egy hamis hit alakul ki 

benned, hogy Isten nem gyógyít, mert engem sem gyógyított meg! Ez egy széna, szalma, ez 

nem az igazság. Lehet, hogy csalódtál, lehet, hogy azt hiszed, hogy ebből azt a következtetést 

kell levonni, hogy Isten nem teszi ezt meg. Mit mond az Ige? Mit mondott Jézus? Ha valaki a 

kősziklára építi a házát, az a ház meg fog állni. Nem jelenti azt, hogy nem fog megtámadni 

egy betegség. Nem jelenti azt, hogy nem lesznek hitharcaid. Nem jelenti azt, hogy nem 

lesznek anyagi problémáid, és nem érnek anyagi támadások. Vagy éppen a családoddal, vagy 

a gyerekeiddel kapcsolatban nem lesznek támadások. De az Ige garantálja nekünk, hogyha 

megállunk a kősziklán, akkor a házunk nem fog összedőlni.  

Le kellene szoknunk már arról, hogy mindig másra mutogatunk. Az igazi felnőttség az, 

amikor az ember felelősséget vállal a saját döntéseiért. Mert ha rosszul döntünk, akkor rossz 

eredményekre fogunk jutni. A rossz döntések honnan származnak? A rossz hitből, amit 

fölépítettek bennünk, amit valaki fölépített benned. Valaki olyanra hallgattál, akire nem 

kellett volna. Ahelyett, hogy elmentél volna, mert Istentől szerettél volna hallani. Próféciák 

megvezethetnek embereket. Nagyon megfigyelem, hogy kitől fogadok el próféciát. A prófécia 

benne van a Bibliában. Az a szó, hogy „próféta”, 99-szer szerepel az Újszövetségben. 

Szerintem többször is, ragozott formában. Valóban, a prófétai szolgálat, az egy csodálatos 

szolgálat Krisztus Testében, hiszen adott némelyeket apostolokul, prófétákul, evangélistákul, 

pásztorokul, tanítókul, adott Isten szolgálatokat. Miért? Krisztus Testének építésére, és nem a 

rombolására. Nagyon sokakat vittek be hamis próféciákkal a sűrűbe. „Isten azt mondta 

nekem, hogy ő lesz a feleséged, és vedd feleségül!” Történtek ilyen sajnálatos dolgok. Én 

megértem, amikor a próféciáról van szó, akkor minden bajod lesz tőle, és föl vagy háborodva, 

azért, mert valaki félrevezetett. Mert valaki olyanra hallgattál, akire nem kellett volna. Akiket 

Isten Szelleme vezérel, azok Istennek a fiai. Ki lakik bennünk? Isten Szelleme lakik bennünk. 

Nagyon sok ember, nagyon sokan vagytok úgy, hogy nekem ezt Isten mondta, Isten Szelleme 
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mondta. Biztos, hogy Ő mondta? Nem mindig vagyok benne biztos. Aki állandóan hang-

súlyozza, hogy őt Isten Szelleme hogyan vezeti, arra figyelj oda! Akiket tényleg Isten 

Szelleme vezet, azok ezzel nem dicsekszenek. Azoknak látszik a gyümölcs az életén. Mindig 

a sikertelen ember magyarázkodik. Mi van ebben? Egy nagy kevélység. Jim pásztor tanított 

erről. Nagyon emlékszem, amikor azt mondta: Óvakodj azoktól az emberektől, akik mindig 

csak azt mondják, hogy „Engem csak a Szent Szellem vezet, engem csak Isten Szelleme 

vezet”! Tényleg vezet Isten Szelleme, ez igaz. A kérdés az, hogy meghallod-e? Azt hiszed, 

hogy mindenki süket, nem hall Istentől. Van egy jó kis vicces történetem. Egy ember elment a 

fülorvoshoz azzal a panasszal, hogy süket a felesége, adjon neki egy hallókészüléket. De 

miért nem jött el a felesége? Ő nem jön el, talán azt se hallja, hogy mondtam neki, hogy 

jöjjön. De hát milyen készüléket adjak neki? Közelről, vagy messziről nem hall? Menjen 

haza, beszéljen neki messziről, aztán ha nem hallja, menjen közelebb. Haza is ment, és 

kérdezte tőle messziről: Asszony, kész van-e az ebéd? Semmi válasz. Megy közelebb: 

Asszony, kész van-e az ebéd? Semmi válasz. Még közelebb megy, már csak egy méterre van. 

Asszony, kész van-e az ebéd? Azt válaszolja a felesége: Már harmadszor mondom, hogy igen! 

Tehát nem mindig az a süket, akit te süketnek gondolsz. Dicsérjük az Urat!  

Ahhoz, hogy újat tudjunk építeni, néha tényleg le kell bontanunk a régit. 

Márk 14,58. 

58. Mi hallottuk, mikor ezt mondta: Én lerontom ezt a kézzel csinált templomot, és 

három nap alatt mást építek, amely nem kézzel csináltatott. 

Amikor vádolták Jézust a farizeusok, néhányan kijelentették, hogy ezt hallották tőle. Ezt a 

hamis tanúságot tették, hogy halálra ítélhessék. Jézusnak is le kellett rontani a törvényi 

rendszert, le kellett rontani a jeruzsálemi templomot. Mert amikor azt mondta, hogy 

„elvégeztetett”, akkor egyben le is rontatott. Mert a kárpit kettészakadt, Isten Szelleme kijött a 

kőépületből, és onnantól számított ötven nap múlva, amikor eljött a Szent Szellem, egy másik 

templom készült. És ez a templom te vagy! Ennek a templomnak te vagy a sekrestyése, te 

vagy a gazdája, neked kell ezt a templomot ápolgatni, építgetni, és jó dolgokkal fölépíteni. 

Hasznos dolgokkal, maradandó dolgokkal fölépíteni. 

2Korinthus 10,4–5. 

4. Mert a mi hadviselésünk fegyverei nem testiek, hanem Isten által hatalmasak erős-

ségek lerontására; 

A mi fegyvereink erősek ahhoz, hogy lerontsunk olyan erősségeket, amiket le kell rontani. 

Mik ezek? 

5. Lerontván okoskodásokat és minden magaslatot, amely Isten ismerete ellen emel-

tetett, és foglyul ejtvén minden gondolatot, hogy engedelmeskedjék a Krisztusnak; 

Pál apostol írja ezt, hogy le kell rontanom minden okoskodást. Minden olyan okoskodást, 

minden olyan magyarázatot, amely a Krisztus értelme ellen emeltetett. Ezeket le kell, hogy 

rontsuk, mert ezek kárt okoznak nekünk. Tudjuk azt, hogy berögzült dolgokat lerontani 

nagyon-nagyon nehéz. Amikor valamiben hittél hosszú-hosszú évekig. Én negyven évig egy 

vallásban éltem, abban nőttem fel, és olyan dolgokban hittem, ami nem Istentől való. Múltkor 

valaki megfeddett, hogy ne bántsuk Máriát, mert említettem a rózsafüzért az imádságnál. Én 

nem bántom Máriát, sőt nagyon tisztelem. Egy csodálatos hit-asszony volt, de akkor is az az 

igazság, amit Isten Igéje mond. Mit mondott Mária? Jézusra figyeljetek, Őreá hallgassatok! 

Ezt mondta. A vallás építette föl, hogy egy mítoszt, egy bálványt csináltak belőle. Szerintem 

Mária, ha tehetné, kinyúlna a mennyből, és fejbe verné az illetőt. Én biztos vagyok benne. 

Nagyon-nagyon tiszteljük őt, mert az a hit, ami neki volt, az példaértékű. De, hogy az 

emberek egy mítoszt, egy bálványt csinálnak valakiből, az viszont nincs a helyén. Sehol nem 

olvasod a Bibliában, hogy például bármelyik tanítvány imádkozott Máriához. Ezzel az erővel 

imádkozhatsz hozzám is, mert semmi eredménye nincs. Világosan mondja a Biblia, hogy egy 

a közbenjáró ember és Isten között: az ember Jézus Krisztus. Teljesen világos! Ha tényleg 
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szereted és tiszteled Máriát, akkor nem csinálsz olyat, ami Isten ellen való, mert ő nem tett 

olyat. Ő nagyon tiszta hitű asszony volt. Gyerekei születtek még Jézus után. Neki egy dolga 

volt, amivel őt Isten megbízta, és azt maradéktalanul teljesítette. Minden tisztelet az övé. Ezt a 

hitet tisztelnünk kell mindannyiunknak, ettől függetlenül nem imádkozunk hozzá, mert Istent 

imádjuk. Isten nem osztja meg a dicsőséget. Most lehet, hogy valakinek ezt rossz hallani, 

ezért megint meg fognak kövezni, de Pált is megkövezték, Jézust is megkövezték. És nem a 

nagy tömeg volt az, aki Őbenne hitt, hanem csak egy kis embercsoport hitt Benne, de az 

igazság mégis Nála volt. Nem építünk hamis alapokra, mert ez hamis. Ez vallás, ez tradíció, 

ez a föveny. Ráment a kősziklára egy csomó hordalék, de nem a hordalékra építünk.  

Mit olvastunk Lukácsban? Leásunk a kőszikláig, és ami hagyomány, ami tradíció, azt ki 

kell hajítani az életünkből. Ezt teszi a vallás az emberekkel: megnyomorítja őket szellemileg, 

és akkor csodálkoznak, hogy nincsenek áldások az életükben, Isten egy távoli Isten lesz. Mik 

ezek a tévhitek? Mi ez a széna, meg a pozdorja? „Majd mi kiszolgáltatjuk nektek a szent-

ségeket. Nincs már szükségünk Jézusra, majd én megbocsátom neked a te bűnödet, amit Isten 

ellen követtél el.” Tradíció, hagyomány, széna, szalma, meg fog égni úgy, ahogy van. 

Krisztusban már megbocsátott nekünk Isten. Igen, nekem is meg kell bocsátanom, ha vétkezel 

ellenem. Mennyiszer? Majdnem ötszázszor, naponta. De azért ne használd el mindet minden 

nap, ne élj a lehetősséggel! De meg kell tenni, mert az Ige azt mondja, hogy meg kell, hogy 

tegyük! Tehát le kell rontani rengeteg okoskodást. Nem szeretnék megbántani senkit, de Jézus 

nem mondta, hogy: Bocsánat, farizeusok, hát én tudom, hogy ti így hiszitek, de... Mit mondott 

nekik Jézus? Mérges kígyók fajzatai, viperák fajzatai! Ha így prédikálna ma Jézus, akkor 

biztos kitennék a gyülekezetből. Jézus nem járt szeretetben – többen elmondanák neki, hogy 

szeretetben kell járni, szeretetben kell megmondani, amit akarunk. Igen, Jézus maga volt a 

szeretet. A szeretet nem csak simogat, hogy jaj, de aranyos vagy! – közben baromságokat 

csinál. Hát valaki meg kell, hogy mondja egyszer neked, nem?  

Ha Jézus eltitkolta volna előttünk az üdvösség útját, akkor mi a helyzet? Nem jár 

szeretetben, itt nincs szeretet – mondják páran. Miért nincs itt szeretet? Lehet, hogy veled van 

a probléma. Nem? Olyan dolgok is történtek, amikor félreértelmezték a Bibliát. Nagyon sokan 

élnek vissza a szeretettel. Volt, akitől pénzt csaltak ki úgy, hogy amikor a drága hívő nincs a 

helyzet magaslatán, odavitte neki valaki a Bibliát, hogy a Biblia azt mondja, hogy aki kér 

tőled, annak adjál! Én most kérek tőled kilencvenezer forintot, és neked kötelességed adni 

nekem kilencvenezer forintot! És mit csinált a hívő? Adott kilencvenezer forintot. Felnőtt 

hívő! Mit teszel ilyenkor? Ez a szeretet, hogy hagyod magad bepalizni? Mert azt írja a Biblia, 

hogy a szeretet mindent eltűr, a szeretet mindent elvisel? Sajnos, kár, hogy Gáspár ezt nem 

úgy fordította, ahogy van, mert a szeretet mindenben helytáll. Az nem azt jelenti, hogy 

mindent eltűrsz, és hagyod, hogy az ördög téged zaklasson. A pásztor azért pásztor, hogy 

megőrizze a nyájat a megtévesztésektől, a hazugoktól, a csalóktól. Van egy rendetlen ember, 

de azt nem lehet bántani, mert mi lesz ha megsértődik? Ha harminc embert tönkretesz, az nem 

számít. De szeretetben kell járni azzal az eggyel. Nem kell szeretetben járni! A Biblia azt írja, 

hogy ki kell rúgni, ha meg nem tér! Ezt mondja, és kész! Ehhez ragaszkodunk, mert ezt 

mondja Isten Igéje. Mert egy kis kovász megdagasztja az egész tésztát. Ezt mondja az Ige? 

Ezt tanítja az Ige! A pásztor azért pásztor, hogy megőrizze a nyájat. Megőrzi a 

megtévesztésektől, a hazugoktól, a csalóktól. Igaz? Mit lehet ilyenkor tenni? Hozzám is jöttek 

már ilyen gondjukkal. Én egy dolgot kérdeztem: Figyelj, kié az a Biblia? Hát az enyém. És 

ami benne van, az is a tied! Akkor így köszöntünk el egymástól. Tehát ha tőled kérnek, akkor 

majd adjál. Ettől függetlenül Isten Igéje igaz: aki kér, annak adjál! 

2Korinthus 10,7–8. 
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7. A szem előtt valókra néztek? Ha valaki azt hiszi magáról, hogy ő a Krisztusé, 

viszont azt is gondolja meg magában, hogy amint ő maga a Krisztusé, azonképpen mi is 

a Krisztusé vagyunk. 

Pál identitását meg akarták kérdőjelezni, hogy vajon ő apostol-e? Péterről tudjuk, hogy 

apostol, mert Jézussal járt. Meg tudjuk a többiről is, hogy Jézussal járt, de ez a Pál? Azt 

mondja: Hát, én is apostol vagyok, mert én is szemtől szemben találkoztam Jézus Krisztussal! 

Pál tudta, hogy ő kicsoda Krisztusban.  

8. Mert ha még egy kissé felettébb dicsekednék is a mi hatalmunkkal, amelyet az Úr a 

ti épüléstekre és nem megrontásotokra adott, nem vallanék szégyent; 

Miért adta a szolgálatokat Isten? Építésre adta. Azért, hogy épüljünk, azért, hogy 

növekedjünk. Növekedjünk Isten országában, növekedjünk az Igéjén. Sok-sok tévedés van 

ezzel kapcsolatban is. Például ezek az impartálások. Annak idején mi is megettük a szénát, 

meg a szalmát, a mesét. Rohangáltunk, elmentünk a Benny Hinn alkalomra, hogy mi is 

megkapjuk a Benny Hinn kenetét. Majd ránk teszi a kezét, és majd impartálja, és majd 

nekünk is olyan szolgálatunk lesz, mint neki. Tévhitek. Tévhitek, mert a kenetadó egy van, az 

Isten. Nem tudja Benny Hinn neked odaadni a kenetét, benned csak azt tudja fölgerjeszteni, 

amit már Isten beléd helyezett. Jézus nem impartálta a tanítványokba a kenetet. Három és fél 

évig vele voltak, azért, hogy hitet kapjanak, hogy fölépítsék a hitüket. Nekik maguknak kell 

fölépülni az Igében. Hiába rohangálsz bármelyik nagy szolgálóhoz – hálát adunk Istennek a 

szolgálatokért –, mert ő nem tudja odaadni neked a kenetét. És ha hatszázhuszonhatszor is 

teszi már rád a kezét, akkor sem fogod tőle ugyanazt a kenetet kapni. Nem tudod megúszni, az 

Igét kell tanulmányozni, Istennel kell közösségben lenni. Nem lehet ilyen könnyű úton 

hozzájutni. Ez nem így működik! Időt kell töltened Istennel! Valaki ezt is meg kell, hogy 

mondja neked. Ma lehet, hogy nagyon kihúzom a gyufát, de el kell, hogy mondjam nektek. 

Azért, mert szeretlek benneteket, azért mondom el. Dicsőség legyen Istennek!  

Akarjuk, hogy a hitben épek legyetek, egészségesek legyetek, és ne mindenféle tanításnak 

a szele sodorjon titeket ide-oda, jobbra, balra. Jönnek nagy szolgálatok, mindenki meg akarja 

menteni az egész Magyarországot. Nagyon figyeld meg, hogy mit fogadsz el, és kitől. Mert ha 

valaki jön Amerikából, vagy Hollandiából, vagy bárhonnan, akkor a magyar karizmatikus 

keresztény odarohan, hogy: Hű, most hallom meg a csodát! Már mindenki imádkozott érted, 

de semmi nem változott az életedben. Nem így kapod meg ezt. Igen, épülünk ezek által a 

szolgálatok által, és köszönjük Istennek mindazokat az embereket, akiktől nagyon sokat 

kaptunk. De bölcs legyél! Vannak dolgok, amiket nem tudsz kikerülni. Nem tudod kikerülni 

az Ige tanulmányozását. Ha bölcsességre akarsz jutni, az egyedül az Igéből fog hozzád jönni. 

És neked van egy tanítómestered, az ott van benned. Ne fogadj el bárkitől bármit csak azért, 

mert messziről jött! Van, aki sokkal messzebbről jött. Jézus a mennyből jött, Őtőle fogadd el! 

Dicsőség legyen az Úrnak! A sátán is bontani akar, de azt akarja elbontani, amit Isten 

fölépített benned. 

Efézus 4,29. 

29. Semmi romlott beszéd a ti szátokból ki ne jöjjön, hanem csak amely hasznos és 

szükséges az építésre, hogy kegyelmet adjon a hallgatóknak. 

Pletykálkodások, stb. Amit mondasz, amit megosztasz a Facebookon, az vagy épít, vagy 

rombol. Építsünk! Hasznos dolgokat, jó dolgokat. Ha már egyszer megosztasz valamit, akkor 

ne a szemetet osszad meg, hanem tényleg az értékes dolgot. Mert amit megosztasz, amit 

kommunikálsz, amit kifelé beszélsz, az vagy épít, vagy rombol. Vagy hasznos a hallgatónak, 

vagy haszontalan. Az igazságot szóljuk! 

Kolosse 2,6. 8. 

6. Azért, amiképpen vettétek a Krisztus Jézust, az Urat, akképpen járjatok Őbenne, 

Hogyan vetted az Urat? Hit által. Hogyan járunk Őbenne? Hit által járunk Őbenne. 

Épülvén a ti szentséges hitetekben – tanítja Péter apostol levele. Épüljünk a hitünkben! Ez 
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nem fog kézrátétellel menni, hanem egymás hite által épülünk. Pál is azt mondta, hogy 

elmegyek hozzátok, hogy valami szellemi ajándékot közöljek veletek, hogy épüljünk egymás 

hite által. Ti az én hitem által, én pedig a ti hitetek által. Erről van szó, a hit az úgy működik. 

Nem tudsz máshogy hitre jutni, mint a kapcsok és a kötelékek által. Nagyon sokat tanulunk 

egymástól, hogy hitre jussunk, és ép legyen a hitünk.  

8. Vigyázzatok, hogy senki félre ne vezessen titeket, a bölcselkedés és üres csalás által, 

mely emberek rendelése szerint, a világ elemei szerint, és nem a Krisztus szerint való: 

Rengeteg csalás van, rengeteg hazugság van kint Krisztus Testében is. Nagyon figyelj oda, 

hogy mit fogadsz el! Kaptunk az Újszövetségben kijelentéseket, mégpedig olyan 

kijelentéseket, amik nem voltak az Ószövetségben. 

Efézus 3,5. 

5. Amely egyéb időkben meg nem ismertettetett az emberek fiaival úgy, ahogy most 

kijelentetett az Ő szent apostolainak és prófétáinak a Szellem által: 

Tehát vannak olyan dolgok az Ószövetségben, amiket Isten nem jelentett ki az ószövetségi 

prófétáknak. Nem látták az ószövetségi próféták ezt a korszakot, bár kaptak erre utaló Igéket, 

meg erre mutató kijelentéseket Istentől, de mégsem látták ezt a gyülekezeti korszakot. A 

múltkor volt arról szó, hogy Jézus az első prédikációjánál az Ésaiás 61-et nem olvasta végig, 

hanem becsukta a könyvet ott, hogy: Hirdessem az Úrnak kedves esztendejét. Azt már nem 

olvasta fel, hogy a bosszúállásának a napját. Nem, mert közben eltelik kétezer év, és majd 

bizony fog jönni az ítélet a világra. De közben van egy gyülekezeti korszak, és azt nem látták. 

Az újszövetségi levelekből tudjuk meg valójában. Ha a levelek nem lennének, akkor a négy 

evangélium miatt egy kicsit bajban lennénk, mert Jézus is azt mondta, hogy én elmegyek, de 

majd a Szent Szellem fogja nektek kijelenteni, hogy mi fog következni ezután. A Szent 

Szellem kijelentette az apostolok által. Pál levelei csodálatosak, és sok mindent megtudunk, 

amit nem tudtak az Ószövetségben. 

A jövő héten folytatjuk, meg fogjuk nézni, hogy mi maga az építmény. Mi az a hit, mi az a 

hiedelem, mik azok mágiák, ami szintén a fövenyhez és a pozdorjához tartozik. Föl kell, hogy 

építsük a hitünket, mégpedig az igaz hitet, a krisztusi hitet. A kősziklán kell, hogy álljunk, és 

a kősziklán kell, hogy építkezzünk. Mindegy neked, hogy ki mit mond, melyik próféta mit 

mond. Egyébként a prófétálásról is lesz majd szó, a próféciákat meg kell ítélni. Nagyon 

óvakodnék a személyes próféciáktól is. Állandóan azt mondod, hogy Istentől hallasz, de 

közben szaladsz minden próféciát meghallgatni. Miért vagy kíváncsi minden próféciára? Mert 

lehet, hogy bizonytalan van abban, hogy hallasz-e egyáltalán Istentől. Nem szaladgálunk, 

mert ha valamit meg akarsz tudni az Úrtól, azt a próféta legfeljebb megerősíti. Nagyon 

sokszor csak kívánságok fogalmazódnak meg, nagyon csúszós pálya a prófécia. Ez nem azt 

jelenti, hogy a prófétálást ki kell dobni a gyülekezetből. Sőt, azt mondja az 1Korinthus 11. 

részének az eleje, hogy kívánjátok a szellemi ajándékokat, legfőképp, hogy prófétáljatok. 

Kívánjátok ezeket az ajándékokat! Igen, ezek nagyon fontosak, de meg kell különböztetnünk 

a hamisat, a hazugot az igazitól. Ezek az úgynevezett próféciák még gonosz szellemektől is 

jöhetnek. Az igazi prófécia Isten Szellemétől jön. A prófécia egy nagyon veszélyes és csúszós 

terület. Nem véletlenül tanít erről Pál, hogy meg kell ítélni a próféciát. Ne cumizzál be 

mindent, amit valaki mond neked! Láttunk embereket, akiknek az életét tette tönkre, mert 

elhitt valamit, ami hazugság, ami nem Istentől van. Ne viszkessen a füled erre, hanem Isten 

Igéjére viszkessen a füled! Ismerünk prófétákat, jártak itt is próféták: Dick Mills, még az 

elején, Chuck Flynn, Joe Cristian. Óriási igeismeret áll mögöttük, óriási bibliai tudás! Látszik 

rajtuk, hogy rengeteget időznek Istennel. Nagy felelősség, amikor valakinek azt mondod, 

hogy: Az Úr mondta! – és közben valamelyik pásztor úrtól kaptad email-ben. Isten ezt mondja 

– közben hozzáteszed a saját kívánságaidat. Ez nem prófécia, ez megtévesztés, ez hazugság! 

És nem tűrhetjük meg a gyülekezetben a manipulációkat! El kell, hogy különítsük az igazat a 

hamistól, mert épülni akarunk, növekedni akarunk, áldásokban akarunk járni, gyarapodni 
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akarunk az életünk minden területén. Azt szeretnénk, hogy jöjjenek az emberek, akik 

szükségben vannak, hogy imádkozhassunk értük, hogy meggyógyuljanak, és hogy kijelentést 

kapjanak Istentől.  

Ma egy ilyen üzenet volt. Köszönjük az Úrnak! Én örülök, hogy újra hallottam, már 

párszor átnéztem, neked is segít. Dicsérjük az Urat! Köszönjük Istennek a kegyelmét! Ma 

választások vannak, menj el választani, és hallgass a szívedre! Mi a mennyei politikát 

gyakoroljuk, az pedig arról szól, hogy Isten a legjobb embereket tegye oda. Igazságos király 

nincs, csak egyetlenegy van. Dicsőség az Úrnak! Úgyhogy ne emberektől várjuk a megoldást, 

de köszönjük Istennek azokat az embereket, akiket odatesz a vezetésbe. Imádkozzunk értük! 

Mindegy, hogy szereted őket, vagy nem szereted őket, a Biblia azt mondja, hogy imádkozz 

értük. Ezt követjük. Hálát adunk Istennek! Dicsérjük az Urat! 

 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


